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In het kader van een onderzoek naar de bezwaarschriftprocedures vindt een overleg plaats 
met de leden van de hoorcommissie. De beleidsmedewerker en jurist willen graag weten wat 
hun ervaringen zijn; wat werkt goed en wat zou er verbeterd kunnen worden?

Aan het begin van het overleg wordt vastgesteld dat het om beperkte aantallen hoorzittingen 
gaat. Het gaat om zo’n 10 tot 12 hoorzittingen in totaal per jaar, maar tijdens corona zijn dit 
er minder geweest. 

Het burgerlid Wmo en Participatiewet geeft aan dat voor het horen veel zaken al zijn 
opgelost. Zij heeft het gevoel dat mensen het vooral waarderen dat er wordt geluisterd als er 
een hoorzitting plaatsvindt. Het burgerlid algemene zaken geeft ook aan dat de nadruk op 
het luisteren fijn is. Volgens hem ligt het accent op het gesprek tijdens het horen en is de 
formele kant minder van belang. Die wordt door de gemeente opgepakt door het verstrekken 
van de stukken. Hij vindt dat het mediation aspect van de hoorzitting belangrijk is en 
behouden zou moeten blijven bij een eventuele nieuwe werkwijze.

Wat het burgerlid Wmo en Participatiewet lastig vindt, is dat de stukken moeilijk te 
doorgronden zijn. Daarnaast zouden er volgens haar allemaal onafhankelijke mensen in een 
hoorcommissie moeten zitten. De wethouder is dat niet. De burgemeester geeft aan dat in 
Veghel de wethouders ook deelnamen aan de hoorcommissie. Zij rouleerden, maar de 
inhoudelijk portefeuillehouder nam nooit deel aan de hoorcommissie.

Het burgerlid algemene zaken geeft vervolgens aan dat er een groot verschil is tussen een 
geschil tussen twee burgers of een geschil tussen de gemeente en een burger. In dat laatste 
geval is een procedure formeler. Ook geeft hij aan dat de collegeleden tijdens het horen twee 
petten op hebben. Die kunnen zij misschien wel scheiden, maar de huidige hoorcommissie 
kan naar buiten toe de indruk van belangenverstrengeling wekken en dat is niet juist. 
Bovendien is de behandelend ambtenaar, die het bestreden besluit heeft genomen, vaak ook 
notulist. Er zijn situaties waarin de ambtenaar mede het advies wil bepalen. Het advies zou 
volgens het burgerlid algemene zaken een afzonderlijk document moeten zijn, omdat het nu 
vaak is verweven in het collegevoorstel en het burgerlid niet kan controleren of het daar goed 
verwoord is. Hierop wordt aangegeven dat bij hoorzittingen in het sociaal domein wel een 
afzonderlijk advies wordt gemaakt, dat de wethouder opstelt.

Volgens het burgerlid algemene zaken zou de onafhankelijkheid goed geborgd kunnen 
worden door naast de hoorcommissie en de bezwaarmaker een ambtenaar, die het besluit 
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verdedigd, en een notulist, die het verslag van de hoorzitting en het advies maakt, aanwezig 
te hebben. De ambtenaar levert ook de benodigde inhoudelijke kennis. Na de hoorzitting 
volgt overleg over het advies, waarbij alleen de notulist en de hoorcommissie aanwezig zijn. 
Het Burgerlid Jeugdwet geeft aan dat het volgens hem niet nodig is dat een ambtenaar het 
besluit verdedigd, maar dat er vooral behoefte is aan een inhoudelijk deskundige. De 
conclusie is dat tussen de behandelend ambtenaar, die het bestreden besluit heeft 
genomen, en de hoorcommissie een inhoudelijk expert dient te zitten.

Aan het einde geeft het burgerlid algemene zaken nog aan dat hij geen terugkoppeling krijgt 
na de hoorzitting. Hij weet dus niet hoe het advies van de hoorcommissie is verwoord en wat 
er met het advies wordt gedaan. Daarnaast geeft hij aan dat de vergoeding voor de 
burgerleden aan de lage kant is vergeleken met andere commissieleden. Om die reden 
wordt afgesproken om de vergoeding mee te nemen in het onderzoek. Daarnaast zullen de 
burgerleden vooraf op de hoogte worden gesteld van het raadsadvies en zal het verslag van 
dit overleg bij het advies worden gevoegd. 




